
 
Ajuntament de Maria de la Salut

Expedient núm.: 8/2021

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL

Procediment: convocatòria de la Junta de Govern Local. Exercici 2021 

Assumpte: convocatòria de la Sessió ordinària de la Junta de Govern Local de dia 18 

de gener de 2021  

Document  signat  per:  una  vegada  aprovada  per  la  Junta  de  Govern  Local, 

s’autoritzarà amb les signatures del Sr. Batle i de la Secretària de la Corporació Local

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL

En el terme municipal de Maria de la Salut, a la Sala de Plens de la Casa consistorial,  

sent  les  18.15 hores de dia 18 de gener de 2021,  es reuneix  en sessió  ordinària,  

primera  convocatòria,  la  Junta  de  Govern  Local,  prèviament  convocada,  sota  la 

presidència del Sr. Batle President de la Corporació Local, amb l’assistència de:

 El Sr. Batle President:

Bernat Quetglas Jordà

 Els Srs. regidors, membres de la Junta de Govern Local:

Gabriel Ferriol Bergas

Catalina Roig Castelló

Jaume Ferriol Martí

 Els Srs. regidors, en qualitat de convidats:

Miquel Pons Ferriol

Miquel Vanrell Font

 La Secretària Interventora:

Margarita Grimalt Mayol

La Corporació està assistida per la Secretària Interventora de la Corporació Local, que 

dóna fe de l’acte i assumeix les funcions d’Intervenció.

Una vegada verificada per la Secretària la vàlida constitució de la Junta de Govern 

Local,  atès que es compleix  el  quorum  legal  per  a la  seva celebració,  el  Sr.  Batle 

President declara oberta la Sessió i, sent l’hora indicada  ut supra, es procedeix a la 

deliberació sobre els assumptes inclosos en l’Ordre del dia, a saber:

Primer.-  Aprovació  de l’acta  de la Sessió  ordinària anterior  de la  Junta de Govern 

Local, celebrada dia 11 de gener de 2021.
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Ajuntament de Maria de la Salut

El  Sr.  Batle pregunta si  algun membre de la Corporació té  la  voluntat  de formular 

observacions  sobre  l’acta,  distribuïda  amb  la  convocatòria.  No  es  formulen 

observacions i és aprovada per unanimitat dels seus membres.

Segon.-  Conformació de la relació de Factures rebudes entre l’1 i el 14 de gener de 

2021.

Examinada la relació, es conformen les Factures que es corresponen amb el Registre de 

Factures núms. 001 a 033.

Segon bis.- Concessió,  si escau, de l’ajuda sol·licitada pel Sr. Esteban Ribas Mas, en 

representació  de  l’Associació  de  Música  de  Maria  de  la  Salut,  per  a  l’actuació 

manteniment, per import de 1.442,10 € (RGE núm. 24, de 12 de gener de 2021).

Examinada la documentació, els membres de la Junta de Govern Local acorden deixar 

sobre la taula la seva concessió i primerament presentar-la a la Taula d’associacions.

Atès que se sol·licita ajuda econòmica per sufragar despeses de manteniment del local 

i que aquest és de titularitat pública, la Secretària de la Corporació Local adverteix que 

la seva concessió no és la via legal adient per sufragar aquestes despeses.  

Segon  ter.- Concessió,  si  escau,  de la  subvenció  sol·licitada pel  Sr.  Jaume Planas 

Bergas, en representació de MOTOR CLUB COP DE GAS, per a l’actuació activitats any 

2021, per import de 2.000 € (RGE núm. 15, de 8 de gener de 2021).

Examinada la documentació, els membres de la Junta de Govern Local acorden deixar 

sobre la taula la seva concessió i primerament presentar-la a la Taula d’associacions. 

Tercer.- Aprovació dels informes-proposta de resolució de la Secretaria General de la 

Corporació concernents als expedients urbanístics que es relacionen ut infra:

- Expedient núm.: 399/2017

- Expedient núm.: 682/2017

- Expedient núm.: 1101/2017

- Expedient núm.: 621/2018

- Expedient núm.: 138/2020

Examinada la documentació corresponent a cada expedient, els membres de la Junta 

de Govern Local acorden aprovar la totalitat dels informes-proposta de resolució de la 

Secretaria General de la Corporació Local per unanimitat dels seus membres. 
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Ajuntament de Maria de la Salut

Quart.- Intervencions, gestions i propostes del Sr. Batle i dels Srs. regidors. 

- Per part del Sr. Batle Bernat Quetglas Jordà:

Informa  sobre  el  cicle  formatiu  Turisme  sostenible,  que  organitza  en  el  marc  del 

Projecte  SuSTowns  la Fundació MUSOL. Manifesta que es va dur a terme la primera 

sessió formativa: Polítiques de turisme sostenible, i explica el decurs de la mateixa. 

Manifesta que va conversar amb la Sra. Aina de Gram Illes Balears 21, SL, i que li va 

proposar muntar una paradeta el divendres de Mercat municipal, des del 22 de gener 

de 2021 al 30 d’abril de 2021, en comptes de fer la campanya informativa porta a 

porta  per incrementar el percentatge de recollida selectiva de residus, atesa la crisi 

sanitària. Esmenta que, com la ciutadania està conscienciada amb el reciclatge, li va 

proposar dur a terme una campanya per fomentar la recollida dels excrements dels 

cans  i  l’ús  corresponent  de  les  papereres  situades  en  diferents  enclavaments  del 

municipi.  Manifesta  que  van  acordar  el  canvi  de  campanya,  perquè  disposen  de 

material concernent, però que la mercantil no proporcionarà els paquets de borsetes. A 

col·lació, el Sr. regidor Gabriel Ferriol Bergas sol·licita la tramesa, si en disposen, del 

document de compromís i de cens perquè la Corporació municipal el pugui emprar per 

registrar els cans i donar-li difusió. A col·lació, el Sr. regidor Miquel Pons Ferriol proposa 

que,  com  disposen  d’hores  del  servei,  les  empraria  per  dur  a  terme  xerrades 

educatives  en  el  CEIP.  La  Sra.  regidora  Catalina  Roig  Castelló  manifesta  que  la 

mercantil està vinculada a les escoles. El Sr. Batle assenteix.

Informa que va conversar  amb la mercantil  Cinesi,  SL per començar a planificar la 

reforma  circulatòria.  Manifesta  que  li  trametrà  la  resolució  de  la  concessió  de  la 

subvenció  perquè puguin començar a treballar,  encara que li  va  comentar que les 

tasques estan un poc aturades perquè la mobilitat actual no és real. 

Manifesta  que  la  FELIB  i  ENDESA  van  signar  un  conveni  per  al  subministrament 

d’energia renovable als ajuntaments, que el va trametre al Sr. Guillem Jordà Bauzà i al 

seu fill, que és gestor energètic, i que li van dir que estava bé però que n’hi ha de 

millors. Per tant, de moment no s’hi adheriran. 

Manifesta que l’associació FAMOIB reclama per les famílies monoparentals els mateixos 

drets que tenen les nombroses. Esmenta que en va parlar amb la Secretària i que li va 

aconsellar, atesa la reserva de llei envers els beneficis fiscals, elevar proposta al Ple de 

la Corporació per acordar instar al Poder legislatiu equiparar les famílies monoparentals 

a  les  nombroses.  Manifesta  que  des  de  la  Corporació  només  poden  bonificar 

determinades taxes de competència municipal, prèvia modificació de les ordenances 

fiscals corresponents. Els membres de la Junta de Govern Local deliberen sobre aquest 

assumpte. 

Informa que avui s’ha reunit amb la propietària del boc i els quintos i que aquesta ha 
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Ajuntament de Maria de la Salut

acceptat no formular denúncia, a canvi de què es comprometin a abonar el cost del 

medicament que va haver de prendre l’animal. Manifesta que també retiraran la palla 

de la rotonda i que després passaran comptes dels diferents desperfectes ocasionats. 

Manifesta que el saig li va demanar per custodiar temporalment un dels altaveus de la  

Corporació, per no haver d’anar a cercar-lo cada vegada que el necessita per a les 

crides. El Sr. regidor Gabriel Ferriol Bergas demana si la Corporació disposa de més 

altaveus i el Sr. Batle assenteix. 

Manifesta que el Govern de les Illes Balears va anunciar una sèrie de subvencions per 

les PIME però que no li han donat difusió perquè des de la FELIB diuen que no hi ha 

acord. 

Esmenta que es reunirà amb el Sr. Pedro perquè li han arribat crítiques importants en 

relació amb la gestió de les instal·lacions esportives.

Manifesta que el servei de Brigada municipal li va aconsellar la retirada de la carpa 

municipal i proposa oferir-la al CEIP abans de tirar-la. El Sr. regidor Miquel Vanrell Font 

manifesta que els de Motor Club Cop de Gas en cercaven una. 

Esmenta que va rebre queixes per l’obertura del bar can Camarrotja. Manifesta que els 

agents de la Policia Local els van recordar la normativa vigent,  que sembla que la 

compleixen, i que esborraran les pintades de la façana. Manifesta que la Policia Local 

va col·locar barreres per tal de complir amb la normativa vigent i que si la resta de bars 

en necessita també disposaran de les mateixes. 

Informa que  finalment  va  signar  la  proposta  per  enguany del  manteniment  de  les 

fotocopiadores. 

Informa que divendres es va reunir amb la Sra. Francisca Pons i el Sr. José Antonio 

Blanco i que aquest treballadora assumirà altres funcions mentre li sobri el temps. 

Manifesta  que  va  presentar  la  sol·licitud  de  subvenció  2020  per  a  la  reactivació 

econòmica per la crisi derivada de la COVID-19 en matèria de sostenibilitat i eficiència 

urbana, per pavimentar tres camins rurals, per donar continuïtat a les rutes turístiques, 

i que sempre tenen l’opció de renunciar a aquesta. 

- Per part del Sr. regidor Gabriel Ferriol Bergas:

Continua amb el  que va exposar la setmana passada en relació amb la campanya 

Quina Maria vols!. Mostra als membres de la Junta de Govern l’escrit que va redactant i 

manifesta que va parlar amb el Sr. Jaume Oliver Bestard per proposar-li que els agents 

de la Policia Local reparteixin fulletons informatius. Esmenta que Gram Illes Balears 21, 

SL, així com a través del Policia tutor, es podria dur a terme alguna xerrada al CEIP i 

organitzar patrulles infantils per vigilar a la gent que comet actes incívics. 
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Ajuntament de Maria de la Salut

També esmenta les rutes saludables que, una vegada inaugurades, poden marcar un 

calendari d’activitats per conscienciar sobre la problemàtica. La Sra. regidora pregunta 

si  les  passejades  aniran acompanyades  de la  neteja  i  el  Sr.  regidor  Gabriel  Ferriol 

Bergas assenteix. 

Manifesta que fa uns anys es van col·locar uns adhesius en les papereres i que seria 

convenient adquirir-ne novament i que els nens en un taller els decoressin amb lemes 

de conscienciació. A col·lació, el Sr. Batle pregunta si les papereres d’acer inoxidable 

tenen alguna deficiència,  perquè se’n van retirar  una vintena. El  Sr.  regidor Jaume 

Ferriol Martí manifesta que es van retirar perquè no tenen tapa i la gent hi tira el fems,  

que podria ser que el servei municipal de Brigada disposi de les tapes. 

Esmenta també la campanya de fer sa carrera neta i, a col·lació, el Sr. regidor Jaume 

Ferriol Martí proposa una revisió de l’ordenança i publicar-la, sencera o un extracte, en 

la revista Fent Carrerany del mes de febrer de 2021. 

Informa que va demanar la placa a Mian per col·locar prop de l’olivera, però encara no 

ha rebut resposta.  Manifesta que insistirà,  però que seria convenient encarregar el 

suport de ferro al ferrer. 

Manifesta que és darreria de mes i que va redactant l’escrit per a l’Ajuntament informa 

els mostra aquest i esmenta que si els membres de la Corporació tenen la voluntat de 

incloure-hi res més, que li ho facin saber.    

Informa que dissabte es durà a terme una petita exposició i l’entrega del premis del 

concurs de fotografia, a les 12.00 hores, en el pati del Casal de cultura. Manifesta que 

comunicarà  que,  atesa la crisi  sanitària,  no poden convidar  a  més persones  i  que 

donaran difusió de l’esdeveniment.

Manifesta que poden participar en el concurs de gloses fins dia 20 de gener de 2021. la  

Sra. regidora Catalina Roig Castelló pregunta per la participació. El Sr. regidor Gabriel 

Ferriol  Bergas esmenta que, de moment,  han participat una vintena de persones,  i 

acaba d’explicar el decurs del mateix.  

Comenta que divendres es va reunir amb el representant de Tremola espectacles, que 

li trametrà el seu catàleg d’artistes i la producció dels seus espectacles. Manifesta que 

representen a grups exclusius de Catalunya i que organitzen conferències o xerrades 

amb  professionals  de  renom.  El  Sr.  regidor  Jaume  Ferriol  Martí  pregunta  si  les 

actuacions  estan  subvencionades  pel  CACIM  i  el  Sr.  regidor  Gabriel  Ferriol  Bergas 

manifesta que unes sí i altres no, però com que no saben quin format de festes es 

podran organitzar, potser els concerts en diferents estils hi tindran cabuda. Esmenta 

que li  va agradar la diversitat dels representats, que també hi ha gent del món de 

l’esport.  
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Ajuntament de Maria de la Salut

- Per part de la Sra. regidora Catalina Roig Castelló:

Manifesta que desconeix com funcionava l’any passat el tema dels  quintos, però que 

enguany se demana per a quina finalitat volen doblers. El Sr. Batle manifesta que és 

partidari de concedir ajudes econòmiques als quintos, sempre que organitzin les Festes 

dels Reis. La Sra. regidora Catalina Roig Castelló manifesta que aquesta és la seva 

idea, que si col·laboren i organitzen activitats per la gent del poble sí que la Corporació 

els  ha  d’ajudar  econòmicament  per  dur-les  a  terme  i  que,  amb  les  activitats,  els 

quintos treguin un profit. El Sr. regidor Jaume Ferriol Martí està d’acord en concedir les 

ajudes  econòmiques,  però  sempre  que  hi  participin  tots,  no  tres  quintos.  La  Sra. 

regidora  Catalina  Roig  Castelló  manifesta  que  se’ls  ha  de  deixar  clar  que  si  se’ls 

concedeix  una ajuda econòmica  també han  de ser  responsables  dels  desperfectes 

ocasionats. Manifesta que existint la Comissió de carrosses va descartar la idea per la 

situació sanitària, però després també va pensar que no era compatible si l’arribada 

dels Reis Mags l’organitzava la quintada, ja que és una iniciativa bona pel poble i han 

de seguir apostant i  confiant amb aquesta. A col·lació,  el  Sr.  regidor Gabriel  Ferriol 

Bergas manifesta que també és una cosa tradicional. Informa que els cavalls es van 

cedir gratuïtament i proposa fer un detall a la propietària. Els membres de la Junta de 

Govern Local hi estan d’acord. 

Informa que té tres actes tancats del CACIM.

Esmenta  que  va  assistir  a  una  videoconferència  organitzada  pel  Departament 

d’Igualtat del Consell de Mallorca, on els van exposar l’estudi de com ha afectat el 

confinament a les dones; la subvenció per a projectes empresarials nous i liderats per 

dones, que en faran difusió; la realització de tallers només per a homes per tractar la 

igualtat; i un curs per saber emprar els mitjans digitals. 

Manifesta que li van proposar que la placa de sa Plaça de ses Dones, que se col·locarà 

el dia 8 de març, sigui elaborada per la Sra. Maria Antònia. Els membres de la Junta de 

Govern Local hi estan d’acord. A col·lació, el Sr. Batle manifesta que Blat de xeixa li va 

proposar dur a terme unes actuacions pel 8 de març, que convé presentar a la Taula 

d’associacions i que el seu cost és de 800 euros. 

Proposa posar en circulació  la maleta viatgera, com Manacor i  Marratxí,  i  començar 

amb dues: una per dones pioneres i una de diversitat cultural. Manifesta que la idea és 

que la Corporació adquireixi  els llibres, preparar les maletes i que la ciutadania les 

pugui sol·licitar. Esmenta que parlarà amb la Sra. Lònia i, a col·lació, proposa introduir 

a la panera dels nounats les instruccions per adquirir el carnet de la Biblioteca. 

Manifesta que té la voluntat de dur a terme l’espectacle En Joan de sa maleta dia 23 

d’abril  de 2021, però no gosa a contractar-lo sense saber com evolucionarà la crisi 

sanitària.  
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Ajuntament de Maria de la Salut

- Per part del Sr. regidor Jaume Ferriol Martí:

Informa que els propietaris del bar  mig i mig  van tancar, deixant els contenidors de 

fems en el carrer i que la gent hi deposita les borses de fems. El Sr. Batle manifesta 

que el servei de Brigada municipal demà procedirà a la seva retirada. 

Manifesta  que  la  FEMP  va  convocar  subvencions  per  a  dones  emprenedores,  que 

descarten atès el cost dels projectes i la quantia de les subvencions. 

Informa sobre la proposta de sortir  al  programa Rodamón de Canal4 televisió,  que 

també descarten atès el preu (1.200 €) i el benefici que obtindrien. 

En relació amb l’elaboració del Pressupost General de 2021, manifesta que ha parlat 

amb  l’AODL  pel  tema  de  les  subvencions  i  amb el  Sr.  Luis  Berlanga  per  intentar 

enllestir-lo la primera setmana de febrer de 2021. 

Manifesta que es va topar amb el Sr. Josep Antoni i que li va comentar que va telefonar 

a les oficines municipals  per  dur a terme les revisions mèdiques al  personal  de la 

Corporació. Esmenta que no té cap compromís amb ell. El Sr. regidor Gabriel Ferriol 

Bergas manifesta que també el se va topar, que tampoc té compromís amb ell però, 

per proximitat és més senzill desplaçar-se a Sineu que a Palma. El Sr. Batle manifesta 

que el contracte finalitza en abril de 2021. 

Informa que va revisar els Plecs de la nova concessió de la gestió del quiosquet i que 

no està enllestida. 

- Per part del Sr. regidor Miquel Pons Ferriol: 

Informa sobre la convidada a participar en el programa Rodamón de Canal4 televisió 

per potenciar el turisme i el comerç local i manifesta que declina aquesta per mor del  

seu cost. El que proposa és dur a terme un projecte audiovisual per potenciar tots els 

sectors  econòmics,  i  presentar-lo  a  la  Taula  d’associacions  perquè  hi  estigui 

involucrada. 

Recorda la necessitat de col·locar un mirall viari en el carrer de Sa Raval. A col·lació, el  

Sr. regidor Gabriel Ferriol Bergas recorda que també manca repintar les senyals del 

terra del carrer Jaume I.

Pregunta al Sr. Batle pel desbrossament de les herbes. El Sr. Batle manifesta que el 

servei de Brigada municipal  va desbrossant a estones.  El  Sr.  regidor Gabriel  Ferriol 

Bergas  esmenta  que  és  un  problema  in  aeternum i  que,  amb  la  campanya  de 

conscienciació  Quina  Maria  vols! intentaran  pal·liar  la  problemàtica.  El  Sr.  regidor 

Jaume Ferriol Martí manifesta que el diumenge va retirar les herbes de part del seu 
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carrer en 20 minutets. El Sr. regidor Miquel Pons Ferriol proposa reunir-se i retirar-les a 

estones. 

A col·lació,  els membres de la Junta de Govern Local  deliberen sobre la poda dels 

tarongers i el Sr. regidor Miquel Vanrell Font manifesta que podrien llogar la maquinària 

al Sr. Bernat Mestre i així retria més. 

- Per part del Sr. regidor Miquel Vanrell Font:

Manifesta que convindria castrar  els  felins assilvestrats,  que podrien parlar  amb la 

veterinària perquè hi ha associacions voluntàries per dur a terme les castracions. El Sr.  

Batle esmenta que es comunicarà amb ella i que també li preguntarà si té cap registre 

de cans. A col·lació, el Sr. regidor Jaume Ferriol Martí manifesta que es va convocar una 

subvenció per dur a terme les esmentades castracions. 

Cinquè.- Precs i Preguntes.

No se’n formulen. 

I no havent-hi més assumptes que tractar i complint l’objecte de l’acte, el Sr. Batle 

aixeca la Sessió, sent les 20.24 hores, de la qual cosa com a Secretària en don fe.

Maria de la Salut, 18 de gener de 2021
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